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انتخابات مهم تر از منتخب
بــا ایــن وجــود و بــا آنکه 
چنیــن بنای باشــکوهی در 
این منطقه وجود داشــت و 
همچنان هم دارد، سلطانیه  
یک شهر ماندگار نشد و الان هم شهرک 
که نه، اگر روستای سلطانیه هنوز وجود 
دارد، بــه خاطــر یک محــور اقتصادی 
باریک از گردشــگری اســت که برخی 
برای دیدار از گنبد ســلطانیه می روند و 
معیشت ناچیزی برای مردم آن منطقه 

فراهم می کنند.
بــه عبارتی، شــهر را نــه قوانین آن 
می ســازد، نه روابط و نه دستور و اراده 
آمرانــه، بلکه وقتــی مــردم در جایی 
ســکنا می گزیننــد، روابطی هم شــکل 
می گیرد و بعــد این روابط، وجود قانون 
را ناگزیــر می کنــد و کم کــم می بینیم 
چیــزی داریم به نام شــهر که همه آن 
حول همان معیشت شکل گرفته است. 
مثل تنقلاتــی مانند پشــمک که حول 
یــک تکه چوب شــکل می گیــرد. برای 
توســعه سیاســی هم یک محور وجود 
دارد که توسعه سیاسی حول آن شکل 
می گیرد و این محور چیزی نیســت جز 
ایــن انتخابات و  «ســنت انتخابــات». 
ســنت انتخابات اســت که گرداگردش 
احــزاب و فعالیت های سیاســی برای 
کسب قدرت جمع می شــوند و بعد، از 
بین آنهاست که به مرور، انتخاب کردن 
و تقســیم پســت های سیاســی  پس از 
بــه قدرت رســیدن معنا پیــدا می کند. 
کشــور ما الان حدود ۱۲۰ ســال بعد از 
مشــروطه، انتخابات دارد، ولی ســنت 
برای  ندارد؛ چرا که همیشــه  انتخاباتی 
ما کســی که انتخاب می شــود، مهم تر 
از خــود انتخابــات بوده و بــا این ایده 
کــه نتیجه انتخابــات و منتخب مهم تر 
از تثبیــت انتخابــات اســت، گاهی در 
انتخابات شــرکت کرده ایم و گاهی هم 
نه. برای همین همیشه پرسش مان این 
بوده که «به چه کســی رأی بدهیم؟»؛ 
در حالی که محور توســعه سیاسی، فرد 
منتخب نیســت. منتخبان فقــط از این 
جهت اهمیت دارند که چقدر می توانند 
در تشــکیل و اســتقرار آن محور سنت 
انتخاباتــی نقش مؤثر و مثبتی داشــته 
باشــند یا اینکه بر چنین ســنتی تأثیری 
منفــی بگذارند. اما متأســفانه در همه 
این ۱۲۰ سال پس از مشــروطه، نه تنها 
مردم عادی، بلکه حتی نخبگان ما هم 
به جای اولویت دانســتن تثبیت ســنت 
انتخابات، به دنبال ایــن بوده اند که به 
چه کسی رأی بدهند. برای همین است 
که می بینیــم در همین چند دوره اخیر، 
بســیاری از انتخابات کنار می کشــند و 
بعد با آمدن پزشــکیان، یک شبه مشوق 
شــرکت در انتخابــات می شــوند و این 
شاهد بسیار خوبی است که حتی برای 
سیاســی ترین افراد در کشور ما، منتخب 
مهم تــر از انتخابات اســت؛  آن هم در 
خاورمیانه ای کــه اصلا انتخابات ندارد. 
 بــرای همین  بــود کــه مــن از «بیانیه 
روزنه گشــایی» حمایت کردم و بیشتر از 
هر کســی درباره آن یادداشــت نوشتم؛ 
چرا کــه معتقــد بودم و هســتم که آن 
بیانیه در ۱۲۰ ســال پس از مشــروطه، 
مهم ترین مانیفســت بــرای توضیح آن 
بود که چرا داشتن ســنت انتخابات در 
به طور عام  منطقه ای مثل خاورمیانــه 
و کشــوری به نام ایــران به طور خاص، 
مهم ترین ضرورت توسعه سیاسی است 
و بدون آن، رســیدن به توسعه سیاسی  
مانند سوار  شدن بر اســب لنگ است و 
برای همین اســت که مثلا در انتخابات 
۸۴ از هاشــمی در مقابــل «مصیبــت 
توهم هزاره سوم» و در انتخابات ۹۲ از 
روحانی در مقابل قالیباف و در انتخابات 
۱۴۰۰ از همتــی در مقابل رئیســی و در 
۱۴۰۳ از پزشــکیان در مقابــل جلیلــی  
تمام قد حمایت کردم. نه به خاطر اینکه 
اینان کاندیدای مطلوب من بودند، بلکه 
چون اینها می توانستند به استقرار سنت 
انتخابات در کشورمان کمک کنند. حالا 
هم اگر بر پزشکیان نقد دارم و بی لکنت 
آن را بــر زبان می آورم، برای این اســت 
رفتارهــای  و  کنش هــا  بعضــی  کــه 
جنــاب پزشــکیان (همچون دیــدار با 
تجزیه طلبان یا ســکوتش در مقابل آن 
ســخن رســایی) همین ســرمایه ناچیز 
در انتخابــات ۱۴۰۳ را آســیب می زند و 
شــش ماه دیگر در انتخابات شوراهای 
شــهر، همان اتفاقی خواهــد افتاد که 
در انتخابات شــورای شهر دوم رخ داد 
و بلکه بدتر. هم جنــاب رئیس جمهور 
و هم هواداران سرســخت او باید توجه 
کنند کــه انتخابات مهم تــر از منتخب 

است. کاش این را متوجه شویم.

نکاتی درباره  حذف یارانه
 سوخت هواپیما

  اعطای یارانه در ایران سابقه ای چند صد ساله دارد، اما با معنا و مفهوم 
امــروزی، از دهــه ۴۰ بــه بعد وارد ادبیات اقتصادی ما شــده اســت. 
دولت ها در  این ســال ها با اســتفاده از ســاز و کار یارانه، از یک طرف به دنبال 
حمایــت از بخش عرضه بــوده و از طرف دیگر ســعی کرده   اســت با پایین 
نگه داشــتن قیمت، دسترســی دهک هــای پایین به کالا و خدمــات مد نظر را 

تسهیل کند.
با گذشــت زمان و بالا رفتن حجم پرداخت یارانه و از آنجایی که ثابت شــد 
اکثر یارانه های پرداختی مســتقیم به جامعه هدف نرسیده و نمی رسد و حتی 
بعضا تبدیل به حمایتی برای قاچاقچیان معکوس شــده است، دولت در سال 
۱۳۸۹ تصمیم به اجرای قانون هدفمندی یارانه ها گرفت و از آن سال تاکنون، 
بسیاری از یارانه های اعمال شده بر قیمت نهایی کالا و خدمات حذف و معادل 
آن در روش هایی دیگر که بسیار نزدیک تر به عدالت است، پرداخت شده است.
با وجود اینکه دولت در ســال های اخیر دست به حذف یارانه و آزادسازی 
اقــلام خوراکــی و مصرفی زیادی زده ، امــا خدمات هوایی به عنــوان یکی از 
بخش های اقتصادی کشــور، کمتر دســتخوش قانون هدفمندی یارانه ها قرار 
گرفته است. دولت در این بخش سعی کرده با ارائه سوخت بسیار ارزان، زمینه 
بهره مندی اقشــار مختلــف مردم از خدمات هوایی را فراهــم کند. بااین حال، 
بررســی ها نشــان می دهد بخش بزرگی از مردم توان اســتفاده از هواپیما و 

خدمات هوایی را ندارند.
به بیان دیگر، دولت فقط در بخش سوخت با تخفیف ۹۸ درصدی، سوخت 
تقریبا ۳۰۰ هزار ریالی را به قیمت شــش هزار ریال به شرکت های هواپیمایی 
می دهد تا قیمت بلیت هواپیما را به قدرت خرید اقشار مختلف جامعه نزدیک 
کنند، ولی آمار موجود حاکی از این است که فقط چهار درصد مردم ایران برای 
ســفرهای خود از هواپیما استفاده می کنند و ۹۶ درصد مردم توان استفاده از 

خدمات شرکت های هواپیمایی را ندارند.
این محرومیت وســیع مردم ایران از خدمات هواپیمایی در حالی است که 
یارانه دولتی فقط به بخش ســوخت محدود نشــده و خدمات فرودگاهی نیز 

برای شرکت های هواپیمایی داخلی تقریبا رایگان تمام می شود.
دبیر انجمن شرکت های هواپیمایی در پاسخ به اینکه چرا با وجود تخفیف 
۹۸ درصدی و ارائه سوخت تقریبا ۳۰۰ هزار تومانی به نرخ ۶۰۰ تومان،  استفاده 
از خدمات هوایی به علت نرخ بالا در دسترس بخش بزرگی از جامعه نیست؟ 
گفته بود: «قیمت های فعلی با لحاظ کردن همین سوخت ۶۰۰ تومانی است و 

اگر این نرخ تغییر کند، اثر خود را بر نرخ بلیت هم خواهد گذاشت ».
دبیــر انجمن شــرکت های هواپیمایی همچنین مدعی شــده بــود  «یارانه 
ســوخت به شــرکت ها تعلق نمی گیــرد و ایــن یارانه را دولت به مســافران 

می دهد ».
ایــن ادعا با توجــه به اینکه فقط چهــار درصد مردم قادر به اســتفاده از 
خدمات هواپیمایی هستند، چندان واقعی به نظر نمی رسد. البته حدود نیمی 
از همیــن افــرادی که با هواپیما ســفر می کنند هم مدیــران و کارکنان دولت 
هســتند. این یعنی یارانه سوخت شرکت های هواپیمایی از مسیر منحرف شده 

و مردم از آن منتفع نمی شوند.
یکی دیگر از مواردی که دبیر انجمن شــرکت های هواپیمایی به آن اشــاره 
کرد، گران بودن هزینه پرواز در ایران است. نماینده شرکت های هواپیمایی گفته 
بود هواپیماهای این شرکت ها بعد از هر پرواز حدود دو هزار دلار هزینه تعمیر 

روی دست آنها می گذارند و به همین دلیل خدمات آنها پرهزینه است.
برای بررسی این ادعا باید به هزینه های شرکت های خارجی هم نگاه کرد. 
به عنوان نمونه، ترکیش ایر در آمارهایی که منتشــر کرده ، هزینه تعمیرات بعد 
از هر پرواز را دو هزار دلار اعلام کرده اســت. دلتا هم هزینه تعمیرات خود را 
هزارو  ۵۰۰ دلار اعلام کرده اســت. البته باید تأکیــد کرد که به طور کلی عمده 
شرکت های خارجی که از ناوگانی نو و کم سن برخوردار هستند، با لحاظ کردن 
استهلاک، حتی تا سه هزار دلار هم برای تعمیر و نگهداری بعد از پرواز هزینه 

می کنند.
به طــور کلی، طبق آمار و ارقام موجود، متوســط هزینه های شــرکت های 
ایرانی ۴٫۱ سنت به ازای هر صندلی/کیلومتر پرواز و برای شرکت های خارجی 

۸٫۸ سنت برآورد می شود.
یکی دیگر از پرســش های اساسی که سال هاســت پیش روی شرکت های 
هواپیمایــی قرار دارد، فرســودگی نــاوگان و نبــود اهتمام آنان بــرای خرید 
هواپیماهای جدید اســت که البته نبایــد تأثیر تحریم بر ایــن فرایند را نادیده 
گرفت. دبیر انجمن شــرکت های هواپیمایی درباره این موضوع مدعی شد که 
در این ســال ها قیمت بلیت هواپیما دســتوری بوده و همین باعث شده آنها 
نتوانند ســرمایه لازم برای خریــد هواپیما را جمع آوری کننــد. او گفته بود با 
آزادســازی قیمت ها، سرمایه لازم برای خرید هواپیمای نو هم در دسترس این 

شرکت ها قرار خواهد گرفت.
هرچنــد  تحریم و قیمت گذاری دســتوری موانع بزرگی اســت، اما در واقع 
مشکل اصلی شرکت های هواپیمایی داخلی، پایین بودن تنوع منابع درآمدی و 
الگوی نامناسب کسب درآمد است. ایرلاین ها در این سال ها به سمت حل این 
مشکلات نرفته اند؛ به همین دلیل همیشه اولین انگشت اتهام تمام مشکلات 

خود را به سمت نرخ دراز می کنند.
نکته شایان توجه اینجاست که شرکت های هواپیمایی خارجی توانسته اند 
با تنوع سبد درآمدی، بازاریابی های مبتکرانه و خرید ناوگان جدید و کم مصرف، 

بر هزینه های بالا غلبه کرده و ادامه فعالیت  دهند.
بنابرایــن حــذف یارانه ســوخت هواپیمــا می تواند اقــدام مهمی برای 
واقعی سازی قیمت سوخت و از سوی دیگر افزایش درآمدهای دولت باشد 
و به نظر نمی آید  شــرکت های هواپیمایی هم با وجود قانون آزادسازی نرخ 
بلیت هواپیما، نســبت به آزادســازی بهای بلیت هواپیما  اعتراضی داشــته 

باشند .

  خرید اُپال گام بلندی برای رسیدن به 
توازن در گروه فولاد مبارکه است

یادداشت يادداشت

اقتصاداقتصاد

آیین مبادله قرارداد فروش ســهام شرکت صنایع معدنی 
کانی ســازان کیمیا به شــرکت فولاد مبارکه دوشنبه ۲۱ آبان 
۱۴۰۳ در مرکز تجاری-اداری زرافشــان بانک پارسیان برگزار 

شد.
محمدیاســر طیب نیا، مدیرعامل شــرکت فــولاد مبارکه  

گفت:
از اینکه امروز آخرین گام های رسمی برای مبادله قرارداد 
فروش ســهام شــرکت صنایع معدنــی کانی ســازان کیمیا 
برداشته شده، بسیار خرسندیم و امیدواریم این اتفاق الگویی 

برای اتفاق های بهتر و بزرگ تر آینده باشد.
از مدیرعامــل، هیئت مدیــره بانک پارســیان و مدیرعامل 
شرکت سرمایه گذاری پارسیان به دلیل اینکه با نگاه حرفه ای، 
هدایت مجموعه صنایع معدنی کانی سازان کیمیا را بر عهده 
داشته و آن را به نقطه ارزشمندی رساندند که به بلوغ رسیده 
و می تواند در راســتای منافع کشور و تولید ملی نقش آفرینی 
کند، قدردانی می کنم. انعقاد این قرارداد اتفاق بزرگی است 
و می تواند نقطه عطفی در شــکل گیری حرکت های معدنی 

 کشور باشد.
انعقاد قرارداد خرید شــرکت صنایع معدنی کانی سازان 
کیمیا بین بانک پارســیان، فولاد مبارکه و فولاد کاوه پارس به 
نوبه خود بزرگ تریــن معامله تاریخ فولاد مبارکه و به لحاظ 
رقم و عدد  در ســال جاری بزرگ ترین معامله بورســی بود. 
علاوه بر آن، این امر در کشــور به عنوان بزرگ ترین مشــارکت 
معدنی ســال به  شــمار می رود و خرید ســهام شرکت اپال، 
تضمین کننده ســودآوری گروه فولاد مبارکه در آینده خواهد 

بود.
اولیــن هدفی که مــا از این مشــارکت دنبــال می کنیم، 
تأمین پایدار گندله و کنســانتره مورد نیــاز گروه فولاد مبارکه 
اســت. فولاد مبارکه امروز بزرگ ترین تولیدکننده فولاد کشور 
و منطقه اســت و بزرگ ترین چالش مــا در صنعت فولاد در 
سال های گذشته،  تأمین مواد اولیه بوده که البته شاید در چند 
سال اخیر به دلیل پیشی گرفتن گلوگاه های جدیدی همچون 
محدودیت های انرژی نســبت به این چالش، کمتر سخنی از 
آن شنیده شــده و این چالش در پله های عقب تر قرار گرفته 

است.
با توسعه هایی که در صنعت فولاد داریم، در حال حاضر 
ظرفیت تولید این محصول در کشور به نزدیک ۵۰ میلیون تن 
رسیده و این در حالی است که با احتساب میزان تولید فولاد 
مبارکه با صددرصد ظرفیت، میزان تولید فولاد کشــور  حدود 
۶۵ درصد از ظرفیت نصب شــده اســت. تولید سالانه فولاد 
کشــو ، ۵۵ میلیون تن برنامه ریزی شده و پروژه های در دست 
اجرا برای رسیدن به ظرفیت تولید ۶۵ تا ۶۸ میلیون تن فولاد 
در حال انجام است. از سوی دیگر، مجوز تولید تا ۱۴۵ میلیون 
تن فولاد در کشور صادر شــده و از این رو چالش تأمین مواد 

اولیه برای تولید فولاد بسیار جدی و اجتناب ناپذیر است.
در حــال حاضــر ذخایر قطعی ســنگ آهن کشــور  ۳.۳ 
میلیارد تن برآورد شده و اگر برنامه تولید فولاد کشور محقق 
شــود، این ذخیره کمتر از ۲۰ ســال تکاپوی نیــاز صنعت را 

خواهد داشت.
ســرمایه گذاری فولاد مبارکه در اپُال برای این شــرکت و 
گروه صنعتی کاوه پارس، تضمین کننده ســرمایه گذاری های 
انجام شده گذشته است. از سوی دیگر، بهره برداری تخصصی 
از شــرکت های گروه اپُال از دیگر اهــداف قابل تحقق فولاد 

مبارکه است.
فــولاد مبارکــه یــک مجموعــه تخصصی اســت و اگر 
شــرکت های تخصصــی زیر مجموعه فــولاد مبارکــه را با 
شــرکت های دیگر مقایســه  کنیم، می بینیم که ســودآوری 
متفاوتی دارند. گاه برخی قضاوت های غیر کارشناسی مبتنی 
بر این است که سود فولاد مبارکه حاصل رانت  یا اتفاقاتی از 
این دســت اســت، اما وقتی  وارد عملیات می شویم و با نگاه 
واقع بینانه  می بینیم این اتفاق حاصل مدیریت بهینه، افزایش 
بهره وری، هم افزایی های شــکل گرفته در زنجیره تأمین فولاد 
مبارکــه و دانش و تجربه مدیریتی چند دهه ای اســت که با 
بهره گیری از بنچمارک ها و بهترین های دنیا در این مجموعه 
و زیرمجموعه هــای آن شــکل گرفتــه اســت؛ به طوری  که 
سودآوری شرکت های زیر مجموعه آن نسبت به شرکت های 
مشــابه، بعضا تا سه برابر بیشتر اســت. این نگاه در شرکت 
معدنی کانی سازان کیمیا نیز می تواند اجرا شود و سودآوری 

آن را بالا برده و متفاوت کند.
شــرکت معدنی کانی ســازان کیمیــا تاکنــون  در تولید و 
سودآوری عملکرد مناســبی داشته و نگاهی حرفه ای بر آن 
حاکم بوده است. طبیعتا ارتقای سودآوری شرکت اپُال و در 

نتیجه آن ارتقای ســودآوری فولاد مبارکــه و مجموعه های 
کاوه پــارس، در ادامــه رونــد فعالیت ایــن مجموعه دنبال 

خواهد شد.
هم افزایی با فولاد ســنگان به عنوان بزرگ ترین مجموعه 
صنعتی منطقــه خواف، از دیگــر اهداف فــولاد مبارکه در 
خرید اپُال بوده است. مجموعه ای که در منطقه خراسان در 
همســایگی اپُال قرار دارد و توسعه های هدفمندی از جمله 
تولید پنج میلیون تن کنســانتره و پنج میلیون تن گندله برای 

آن تعریف شده است.
ایجاد توازن در گروه فولاد مبارکه ضروری اســت؛ چراکه 
این مجموعه  عــلاوه بر آنکه بیــش از ۳۰ درصد از فولاد را 
تولیــد می کند، تولیدکننــده اصلی ورق های فولادی کشــور 
اســت و سال گذشــته عنوان صادرکننده اول غیرنفتی کشور 
را از آن خود کرده اســت. با این شرایط ما در حوزه بالادست 
با چالش هایی روبه رو هســتیم و این خرید گام بلندی اســت 
که ما را هر چه بیشــتر به توازن در گروه فولاد مبارکه نزدیک 

می کند.
در سه سال اخیر اســتراتژی فولاد مبارکه توسعه متوازن 
بوده اســت. این توســعه در حوزه تأمین انــرژی برق، گاز و 
آب دنبال شــده اســت؛ به طوری که فولاد مبارکه موفق شد 
پروژه هــای احــداث و راه اندازی نیروگاه هــای ۹۱۴ مگاواتی 
ســیکل ترکیبی و ۶۰۰ مگاواتی خورشــیدی را در دستور کار 
قرار دهد و هــر دو را وارد مدار کند. در حــوزه تأمین گاز نیز 
مطالعات لازم انجام شــده و به زودی قــرارداد میادین گازی 

فولاد مبارکه به امضا خواهد رسید.
فولاد مبارکــه در حوزه معــدن نیز ســرمایه گذاری های 
درخور توجهی داشــته و خرید صورت گرفتــه  اتفاق بزرگی 
اســت که ما را چندین گام در مسیر دستیابی به اصول توازن 

پیش خواهد برد.
هم افزایی فــولاد مبارکه با هلدینــگ تخصصی فولادی 
معدنی بنیاد مستضعفان در دستور کار است و این در حالی 
است که امروز نه تنها صنعت فولاد، بلکه همه صنایع بزرگ 
دنیا با اتفاقاتی از این دســت مواجه هستند که شرکت ها به 
ادغام های هدفمند، مشــارکت های هوشــمند و اتحادهای 

استراتژیک روی آورده اند.
امــروز رقابت در بازارهای جهانــی حرف اول را می زند و 
چه بسا شرکت های زیادی بوده اند که در دوره هایی حرف های 
زیادی برای گفتن داشــته اند، اما امروز به دلیل عدم توجه به 
مشارکت، اصول رقابت در بازار و نداشتن نگاه هوشمندانه به 
موضوع، دیگر اثری از آنها نیســت و جایگاهشان را از دست 

داده اند.
در حــال حاضر شــاهد ادغام های هوشــمند و ارتباطات 
اســتراتژیک در ســطح ملی و بین المللی هســتیم که نقش 
بزرگی در شرکت های معدنی، صنعتی و حوزه های مختلف 
خــودرو ایفا کرده اند. در این زمینه می توان به شــرکت هایی 
نظیر بی اچ بی بیلتون و آرســلورمیتال اشــاره کــرد که البته 
هــر دو  این شــرکت ها هم جنس بودند و ادغــام نامتجانس 
ســومیتومو کورپوریشــن نیز نمونه ای قابل اشــاره به شمار 

می رود.
صدور مجوز برای ۲۰۰ شــرکت فــولادی برای تولید ۲۰۰ 
میلیــون تن فــولاد فاجعه اســت؛ چراکه از ایــن تعداد ۷۵ 
شــرکت کمتــر از ۵۰۰ هزار تــن تولید دارند و شــرکت های 

رقابت پذیری نیستند.
همــکاری فولاد مبارکــه و فولاد کاوه پــارس برای خرید 
شــرکت معدنی کانی ســازان کیمیا الگویی در راستای ادغام 
و مشارکت اســتراتژیک برای توســعه پایدار است؛ ما با این 
اقدام نشــان دادیم  پای حرفی که می زنیم هستیم و به آنچه 

معتقدیم عمل می کنیم.
فــولاد مبارکه این مشــارکت را با هدف قوت بخشــی به 
صنعت فولاد کشــور انجــام داد و در این پروژه مشــارکتی 
صــورت گرفت که مدیریت تخصصی و حرفه ای بر آن حاکم 
است و فولاد مبارکه نیز از منافع مشارکت بهره مند می شود. 
قطعا شرکت گسترش صنایع مدنی فولاد پارس ظرفیت های 
خوبــی دارد و امیدواریم که این اتفاق منشــأ دســتاوردهای 

ارزشمند بیشتری باشد.
امیــدوارم خریــد ســهام شــرکت معدنی کانی ســازان 
کیمیــا، الگویی باشــد برای اینکــه مجموعه هــای دیگر در 
وزارت رفــاه کــه دارای مجموعه هــای معدنــی متفرقــه 
زیــادی اســت  یا در حــوزه ســهام عدالت که ســهامداران 
پرشــماری وجود دارنــد، این اتفاق تکرار شــود و ســرآغاز 
اتفــاق میمون و مبارکی برای فولاد مبارکه و مجموعه بانک

 پارسیان باشد.

مدیرعامل شرکت سرمایه گذاری پارسیان:
آینده تأمین مواد اولیه فولاد مبارکه تضمین شد

خرید سهام شــرکت صنایع معدنی کانی ســازان کیمیا 
آینــده تأمین مواد اولیــه فولاد مبارکــه را تضمین کرد و با 
ورود فولاد مبارکه به این شرکت، سوددهی آن چندین برابر 

خواهد شد.
شــرکت  مدیرعامــل  ســمیعی نژاد،  محمد مســعود 
ســرمایه گذاری پارســیان اظهار کرد: بانک پارسیان در سال 
۹۳ در یک مناقصه با مشــارکت ۶۰ به ۴۰ وارد سیاست های 
زنجیــره صنعت فولاد در راســتای سیاســت های کشــور و 

فرمایشات رهبر معظم انقلاب در بخش معدن شد.
وی ادامه داد: یکی از کارهای کارشناسی که در این زمینه 
انجام شد، سرمایه گذاری بر اساس طرح توازن صنعت فولاد 
بود که کســری هایی را حس می کردیم که در آینده گریبانگیر 

صنعت فولاد کشور خواهد شد.
مدیرعامل شــرکت ســرمایه گذاری پارســیان ادامه داد: 
زمانــی که در مبارکه حضور داشــتم، ورود بخش معادن به 
صنعــت فولاد یکی از معضلات بــود و این در حالی بود که 
صنعت فولاد وارد معادن نشده بود و از بخش معادن عقب 
افتــاده بود. در آن زمان حتی درگیــری را با صاحبان معادن 
کرمان داشتیم که قصد داشتند سنگ آهن به فولاد مبارکه و 

فولاد خوزستان ندهند.

امروز خوشــحالم که شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا به 
دست اهلش سپرده شد 

وی ادامــه داد: در آن زمان به ایــن فکر افتادیم که فولاد 
مبارکه که برای آینده کشــور اســت، باید در حوزه معدن نیز 
ورود کند. از این رو امروز خوشحالم که شرکت صنایع معدنی  

کانی سازان کیمیا به دست اهلش سپرده شد.
سمیعی نژاد با بیان اینکه امروز فولاد مبارکه و فولاد کاوه 
پارس به مجموعه بزرگ معدنی کشــور وصل شدند و آینده 
تأمیــن مواد اولیه خــود را تضمین کردند، گفــت: اتخاذ این 
تصمیم بزرگ جای تبریک دارد. برخی اوقات شاید دیدگاه ها، 
دیدگاه های اقتصادی نباشد و بابت حیات باشد؛ اما اینجا هم 
دیدگاه اقتصادی و هم دیدگاه حیات مطرح اســت و این یک 
کار بزرگی بود که توســط مدیران این دو صنعت بزرگ انجام 

شد.

خرید شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا توسط فولاد مبارکه 
تحول بزرگ اقتصادی و صنعتی در کشور و سیستم بانکی

وی خرید شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا توسط 
فولاد مبارکه و فــولاد کاوه پارس را تحول بزرگ اقتصادی و 
صنعتی در کشور و سیســتم بانکی کشور دانست و گفت: ما 
برای تولید پنج میلیون تن گندله و پنج میلیون تن کنســانتره 
وارد این عرصه شــدیم. بــرای تولید کنســانتره همکاری با 
ایتالیایی ها را در دستور کار داشتیم که به علت تحریم ها آنها 
همکاری را قطع کردند اما شــرکتی آلمانی در این زمینه با ما 

همکاری کرد.

نزدیکی شرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا به شرکت فولاد 
سنگان یکی از مزایای این شرکت برای فولاد مبارکه

وی نزدیکی شــرکت صنایــع معدنی کانی ســازان کیمیا 
به شــرکت فولاد ســنگان را یکی از مزایای این شرکت برای 
فولاد مبارکه دانســت و گفت: این شــرکت دارای ۱۱ چاه آب 
اســت، همچنین ریل جابه جایی مواد در این کارخانه موجود 
است و بزرگ ترین سد مواد باطله نیز برای این شرکت ساخته 
شــده و توانسته چندین سال از آلایندگی جدا باشد و عوارض 
نداشته باشد. ســمیعی نژاد با اشاره به اینکه نیروهای جوان 
به کارگیری شــده در اپُال توســط بازنشســتگان فولاد مبارکه 
آموزش دیده اند، تصریح کرد: همچنین سیستم این مجموعه 
بر اســاس سیســتم فــولاد مبارکــه طراحی شــده و چارت 

سازمانی و شرح وظایف نیز مطابق با فولاد مبارکه است.

مطمئنم با ورود فولاد مبارکه این سود چندین برابر خواهد شد
مدیرعامل شــرکت ســرمایه گذاری بانک پارسیان با بیان 
اینکه شــرکت صنایع معدنی کانی سازان کیمیا تاکنون بیش 
از ۲۰ همت سود داشته و بین سهامداران تقسیم کرده است، 
گفــت: مطمئنم با ورود فولاد مبارکه، این ســود چندین برابر 
خواهد شــد. ما زمانی بود که بیش از ۱۲ هزار میلیارد تومان 
کالا روی زمین داشــتیم، اما با ورود شــرکت فولاد مبارکه و 
شــرکت کاوه پارس که مصرف کننده هســتند، این مشــکل 

برطرف خواهد شد.

سـازمـان آگهـی هـای روزنـامه شـرق
۸۶۰  ۳۶  ۱۱۹
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